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Ny bana – en konst 
 
En av de mest ansenliga händelserna i Jönköping Bandys historia är när den nya 
bandybanan på Råslätts IP byggdes 1988. Förväntningarna var stora när den konstfrusna 
isen invigdes den 15 januari. En av eldsjälarna bakom bygget var Stellan Åkesson som på 
den tiden var engagerad som ungdomstränare i klubben.  
 
På 1970-talet, då Stellan Åkesson spelade i Järhagas A-lag, fick all försäsongsträning ske på 
kvällstid i kommunens ishockeyhallar. Riktigt kalla vintrar har sällan existerat i Jönköping och 
naturis på Ljungarumsvallen har man aldrig kunnat räkna med före januari. Innan konstisen 
fanns i stan var träningsmöjligheterna därför begränsade. 
– Det var ett av skälen till att A-laget hela tiden åkte upp och ner mellan division tre och två, 
berättar Stellan över telefon. 
 

Isklart behov 
När Stellan senare arbetade som ungdomstränare för klubben stod det helt klart att Järhaga 
SK var i stort behov av en konstfrusen bandybana.  
– Det fungerade inte längre att träna på sporadiska tider i hallarna på Rosenlund och 
Smedjehov. För Jönköpingsbandyns överlevnad krävdes en förändring. 
Tillsammans med kollegan Bengt Zagerholm började Stellan undersöka vilka möjligheter som 
fanns att tillgå.  
– Det gällde att hitta ett koncept där kylmaskinsinstallationen för den konstfrusna banan 
även kunde utnyttjas som värmepump, säger Stellan. Konkret rörde det sig om att hitta en 
lämplig plats för isbanan med en tillräckligt stor energiförbrukare i närheten. Flera 
alternativa lösningar presenterades för kommunen och så småningom valdes Råslätts IP. 
 

Samarbetsavtal en lösning 
I samband med att byggnationen av isbanan påbörjades träffades ett avtal mellan 
kommunen och Bostads AB Vätterhem. Det innebar att kommunen skulle komma att hyra 
bandybanan av Vätterhem.  
– Tanken var att Vätterhem, som ägde de flesta byggnader på Råslätt, skulle använda den 
överblivna energin till att värma upp centrumbyggnaderna i området, berättar Stellan vidare. 
För Vätterhem blev samarbetet med Järhaga och kommunen en del av den dåvarande 
upprustningen av Råslätts centrum.  
– Min och Zagerholms roll i arbetet gick ut på att hitta lösningar som skulle vara intressanta 
för alla inbördes parter.  
 
 

Fortsättning nästa sida 
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Med facit i hand 
Efter ungefär ett halvår stod den nya konstbanan färdig. Invigningen gick av stapeln med en 
match mellan Järhaga/Månsarp och Vetlanda BK.   
 
– I förlängningen skulle den nya banan bidra till att få Järhaga att tillhöra toppen i division 
ett, berättar Stellan. Men nybygget skulle även medföra andra fördelar för Järhaga SK. Bland 
annat kunde man nu möta kraven på en alltmer växande ungdomsverksamhet.  
På frågan vilken betydelse bandybanan har idag svarar Stellan att dess roll har blivit ännu 
större.  
– På grund av den pågående klimatförändringen med allt mildare vintrar så kan man säga att 
den är viktigare nu än tidigare, svarar Stellan. Konstisbanan är idag en förutsättning för 
bandyn i Jönköping. Däremot är den, med facit i hand, ingen garanti för att bli ett etablerat 
topplag i division ett. För att nå detta mål krävs ytterligare ingredienser, menar Stellan. 
 


